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INTERVIEW

Nu de meerjarenbegroting van Apeldoorn is aangenomen, maakt ook de 
SGP zich op voor de gemeenteraadsverkiezingen van maart. ,,Die tweede 

zetel is nooit een vanzelfsprekendheid geweest.”

SGP maakt zich op
voor de verkiezingen

eel spannend was de Meerjarenprogrammabegroting 
(MPB), die in november werd vastgesteld, niet meer. De 

grote plannen van de gemeente waren al in de Voorjaars-
nota opgenomen. In de MPB zijn de beleidsvoornemens in 
geld vertaald: bij elkaar zo’n 630 miljoen euro.
Dit jaar is de begroting nog sluitend, maar voor de ko-
mende jaren is een aanzienlijk financieel gat voorzien. In 
de hoop dat het Rijk ruimhartig zal bijspringen. ,,Er is een 
tekort van ruim 20 miljoen begroot; dat mag eigenlijk niet”, 
legt fractievoorzitter Henk van den Berge uit. ,,Het college 
rekent op een forse hogere bijdrage uit onder meer het 
gemeentefonds. Dat is een gok. En het gaat wel om heel 
prangende zaken waar geld voor nodig is, zoals jeugdzorg 
en bijdragen rond de WMO.”
,,Dat is ook de reden dat de SGP nu al pleit voor een 
dis-cussie over de langetermijnvisie”, vult fractiegenoot 
Jan Kloosterman aan. ,,Waar gaan we het geld in de toe-
komst aan uitgeven? In dat opzicht lijkt de gemeente op 
een supertanker: je moet op tijd bijsturen, want sommige 

aanpassingen duren jaren.”

Voorstellen
Op onderdelen van de meerjarenbegroting waren nog 
wel wijzigingen mogelijk. De SGP diende een viertal 
voorstellen in. Met wisselend succes.
Omdat vooral minima mede door de sterk stijgende 
energiekosten kampen met meer problemen, werd door 
de SGP een voorstel ingediend om een uitkering aan 
mensen met een minimuminkomen van 50 naar 75 euro 
te verhogen. Dat werd nipt met 19 tegen 18 stemmen 
aangenomen. Maar een voorstel om mantelzorgers een 
groter financieel steuntje in de rug te geven, dolf het 
onderspit, met twee stemmen verschil.
,,Dat voorstel werd om financiële redenen verworpen”, 
zegt Henk. ,,Heel jammer. Er gaan wel tonnen naar 
topsport. Wij vonden de verhoging van de uitkering aan 
mantelzorgers -hoewel die zorg natuurlijk nooit in geld 
uit te drukken is- een belangrijk politiek signaal om aan 
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Fractievoorzitter Henk van den Berge (l.) en raadslid Jan Kloosterman. Foto: Henk Visscher



ter kennisname

Apeldoorn wordt wel Nederland in het 
klein genoemd. Veelzeggend is dat de 
uitslag van de Tweede Kamerverkiezin-
gen in Apeldoorn representatief is voor 
de uitslag van het hele land. We zien 
bovendien dat allerlei kwesties die in 
Nederland spelen eveneens in onze ge-
meente voorkomen, zoals de problemen 
in de jeugdzorg, de milieuproblematiek 
en het tekort aan woningbouw.
Apeldoorn staat als elfde gemeente 
van het land voor flinke uitdagingen. 
Daarom buigen zich wekelijks 14 (!) frac-
ties op donderdagavond in het stadhuis 
of thuis via internet over allerlei politieke 
onderwerpen. Hierbij gaat het over 
praktische kwesties als bestemmings-
plannen en nieuwe wegen, maar in de 
gemeenteraad spelen ook principiële of 
gevoelige zaken als zondagsrust, sociaal 
beleid, goede zorg en bijvoorbeeld duur-
zaamheid.
Als SGP-fractie proberen wij in de discus-
sies vanuit Gods Woord een inbreng 
te leveren. Wij denken vooraf goed na 
over principiële en andere inhoudelijke 
argumenten.
Christelijke politiek is belangrijk: 
landelijk én lokaal. Daarom doen 
de gemeenteraadsverkiezingen van 
volgend jaar ertoe. We hopen dat de 
SGP in de nieuwe raadsperiode weer 
haar inbreng mag hebben. Mogen wij 
op uw steun rekenen? Bovenal is er 
gebed nodig voor ons land, voor onze 
gemeente, opdat we allen bukken voor 
de hoge God. 

Graag wensen wij u, namens de fractie, 
gezegende kerstdagen en een goede 
jaarwisseling toe.

Met vriendelijke groet,

Henk van den Berge
fractievoorzitter

3

te geven hoeveel belang we daaraan hechten. Juist in coronatijd willen 
we die mensen graag een hart onder de riem steken.”
Fractiegenoot Jan Kloosterman beaamt dat, maar wijst ook op de fun-
damentele discussie die achter deze plannen schuilt. ,,Dit soort voorstel-
len draait om visie. Waar willen we met onze maatschappij naartoe? 
We praten allemaal over een participatiesamenleving, tegengaan van 
eenzaamheid en vergroten van cohesie. Daar speelt mantelzorg een 
cruciale rol in.”
Burgemeester Ton Heerts gaf zelf kort na zijn aantreden de aanzet tot 
een diepgaande bezinning op de toekomst van de gemeente met de 
visienota Apeldoorn 2040. ,,Daar worden inmiddels veel plannen aan 
gerelateerd”, legt Henk uit. ,,Dat vinden wij positief: het geeft richting en 
een stip op de horizon. Tegelijk zijn de doelstellingen zo breed geformu-
leerd dat iedereen zich er wel in kan vinden.”

Speerpunten
Nu de behandeling van de meerjarenbegroting achter de rug is, kan de 
SGP zich gaan richten op de gemeenteraadsverkiezingen van maart. 
Gezien de situatie rond corona, zal het weer veel schipperen worden 
tussen mogelijkheden en beperkingen. 
,,We gaan er vanuit dat het virus er ook in maart nog is”, zegt Henk. 
,,Dat betekent zeer waarschijnlijk dat we jammer genoeg weinig direct 
contact met de kiezers kunnen hebben. We moeten hen zien te bereiken 
door bijvoorbeeld SGPost huis-aan-huis te verspreiden en het maken 
van video’s. Toch hopen we ook dat we nog wat campagnebijeenkom-
sten en verkiezingsmarkten kunnen houden.”
De SGP gaat de verkiezingen in met bekende speerpunten. Onder 
andere: zorg, veiligheid, duurzaamheid en leefbaarheid. Dit keer heeft 
de partij geprobeerd die zaken vooral vanuit het gezin te benaderen, 
legt Jan uit. ,,We denken vanuit de cirkel van het gezin. Daarna volgt de 
buurt: dan heb je het over veiligheid, groenvoorzieningen en dergelijke. 
Van daaruit naar de samenleving: woningbouw en werkgelegenheid.”

Hoe staat de SGP ervoor in de aanloop naar de gemeenteraads-
verkiezingen?
Henk: ,,We hopen natuurlijk weer op twee plaatsen in de raad. Maar die 
tweede zetel is nooit een vanzelfsprekendheid geweest. Er ligt veel werk 
voor ons. Laten we bovenal hopen dat de Heere ons wil helpen en de 
inspanningen wil zegenen. Ook hierin geldt: bid en werk.”

Wat drijft beide raadsleden om zich weer beschikbaar te stellen 
voor een nieuwe raadsperiode?
Jan: ,,Ik wil present zijn in een maatschappij waarin zaken niet meer 
vanuit Gods geboden worden aangevlogen. Dat kan soms met een open 
Bijbel, maar vooral ook door je opstelling. In het diepe besef dat de 
leefregels van Gods Woord richtinggevend en bepalend zijn voor alle 
terreinen van de samenleving. Dat vraagt om gelovig buigen en ge-
hoorzamen.”
Henk: ,,Mijn motivatie is nog dezelfde als die waarmee ik in 2002 
begon. Ik wil graag de Bijbelse beginselen, die waardevol zijn voor de 
hele samenleving, naar de praktische politiek vertalen. Vóór alles geldt 
dat een wederkeer tot Hem noodzakelijk is: persoonlijk en maatschap-
pelijk.” 

Richard Donk

Foto voorpagina: De eerste zes van de SGP-lijst bij de gemeenteraads- 
verkiezingen (zie ook pag. 5). V.l.n.r.: Henk van de Weerd, Matthias Bunt, 
Henk van den Berge, Jan Kloosterman, Nico van den Broek en Pieter van 

Duijvenboden. Foto: Henk Visscher
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In 2030 moet 70 procent van alle elektriciteit uit duurzame energiebron-
nen komen. Voor windmolens lijkt in Apeldoorn weinig belangstelling te 

zijn. Onze gemeente zet vooral in op zonne-energie. De SGP volgt kritisch 
de zoektocht naar plaatsen waar dat kan.

Spanning rond duurzame energieopwekking

ederland is verdeeld in dertig regio’s. Apeldoorn doet 
mee in de Cleantech Regio. De regio krijgt de ruimte 

zelf te bepalen hoe zij de doelen haalt om meer duurzame 
energie op te wekken. Elke regio schrijft zijn aanbod op in 
een Regionale Energie Strategie (RES). Zo moet blijken of de 
dertig energieregio’s gezamenlijk genoeg energie duurzaam 
gaan opwekken. De hoeveelheid duurzame energie die 
opgewekt zal moeten worden, is enorm.

Wind en zon
Energie uit wind opwekken kan op land, maar ook op zee. 
Energie uit wind op zee groeit naar tenminste 49 miljard 
kilowattuur per jaar in 2030. Ook hernieuwbare energie op 
land (wind en zon) groeit fors naar 35 miljard kilowattuur per 
jaar. Daarnaast kan er uit zonnepanelen op daken en zon-
neparken veel energie opgewekt worden.
In elke regio moeten zoekgebieden voor zowel de opwek-
king van elektrische energie uit wind als uit zon aangewezen 
worden. Dat wil nog niet zeggen dat daar ook windmolens 
of zonneparken komen. Het gaat om locaties waar dat mo-
gelijk zou kunnen. 
Het is de bedoeling dat in de Cleantech Regio 1,07 miljard 

kilowattuur hernieuwbare energie opgewekt gaat worden. 
Daarvan komt 0,11 miljard kilowattuur uit wind. Verder 0,51 
miljard kilowattuur uit ‘zon op dak’ en 0,45 miljard kilowatt-
uur uit ‘zon op land’.

Bezwaren
In Apeldoorn zijn veel burgers verontrust over de mogelijke 
komst van hoge windmolens. Veel politieke partijen willen 
windturbines op een aantal plekken langs de snelwegen 
plaatsen op locaties waar geen of heel weinig mensen 
wonen. Of dat door kan gaan, is nog maar de vraag. In 
het gebied rond de A1 en A50 leeft de wespendief. Deze 
roofvogel zou teveel hinder van windmolens gaan ondervin-
den. De provincie heeft aangegeven dat windmolens langs 
de snelwegen in onze gemeente daarom waarschijnlijk niet 
mogelijk zijn. 
De SGP zet zoveel mogelijk in op zonne-energie, maar ook 
met zonneparken moeten we voorzichtig zijn omdat we 
zuinig willen zijn op goede landbouwgrond. Er zullen lastige 
keuzes gemaakt moeten worden. Duurzame energie is no-
dig, maar de haalbaarheid en betaalbaarheid blijven daarbij 
belangrijk. 

N

Ook Apeldoorn moet vóór 2050 helemaal energieneutraal zijn. Onderdeel 
daarvan is dat huizen van het gas af moeten. De SGP is kritisch over de 

haalbaarheid en betaalbaarheid van deze ambities.

De uitstoot van CO2 zorgt voor klimaatverandering en dat 
willen we juist tegengaan. In Apeldoorn staan ruim 72.000 
woningen en ongeveer 9200 gebouwen met een maat-
schappelijk of ander doel (van school en ziekenhuis tot 
winkel en kantoor). Deze zijn bijna allemaal aangesloten op 
gas en stoten dus CO2 uit. Bij wet is geregeld dat huizen van 
het gas af moeten. De benodigde warmte zal op een andere, 
duurzame manier tot stand moeten komen.
Een goede manier voor duurzaam verwarmen is een 
warmtenet. Via zo’n warmtenet stroomt er warm water 
naar woningen. Dat water is opgewarmd met bijvoorbeeld 

warmte die nu verloren gaat, zoals de restwarmte van een 
fabriek of warmte uit het riool, warmte uit de ondergrond of 
opgeslagen zonnewarmte. 
Op plaatsen waar dat niet kan, is een oplossing per woning 
de enige mogelijkheid voor verduurzaming. In veel geval-
len gaat het dan om een warmtepomp op elektriciteit. In 
combinatie met isolatie tot label B moet verwarming voor 
veel huizen mogelijk zijn. De SGP is vanuit goed rentmeester-
schap voor duurzame energieopwekking. Wel moet dit voor 
burgers betaalbaar zijn.

Jan Kloosterman

Klimaatambities om het warm van te krijgen



1. Henk van den Berge Lieren
2. Jan Kloosterman Apeldoorn
3.  Henk van de Weerd  Apeldoorn
4. Matthias Bunt Klarenbeek
5. Pieter van Duijvenboden Apeldoorn
6.  Nico van den Broek Uddel
7. Henk-Jan Mekelenkamp Apeldoorn
8.  Gerard ten Voorde Apeldoorn
9.  Gerrelt Bronkhorst Uddel
10.  Jan van Hattem Klarenbeek
11.  Arjan Davelaar Uddel
12.  Stephan Wiegman Apeldoorn

13. Evert Mulder Apeldoorn
14. Peter van de Haar Uddel
15. Cornelis van Kralingen Lieren
16. Kees de Kluijver Apeldoorn
17.  Leo van Lagen Apeldoorn
18. Johan Pap Uddel
19.  Richard Donk Beekbergen
20. Kees Kooijman Wenum Wiesel
21.  Jan Mulder Uddel
22. Frans van Grol Klarenbeek
23. Bertjan Groothuis Uddel
24.  Hans Leune Apeldoorn

SGP-lijst gemeenteraadsverkiezingen

e eerste twee kandidaten, Henk van den Berge en 
Jan Kloosterman, stonden vorige keren ook al op 

plaats een en twee. Ze wilden allebei nog wel een keer 
beschikbaar zijn, zij weten waar de SGP voor staat, zij 
vormen in de raad een goed team en daarom zagen we 
geen reden om daar verandering in aan te brengen.

Nieuwe gezichten
Maar er staan ook heel wat nieuwe gezichten op de SGP-lijst voor 
de gemeenteraadsverkiezingen van D.V. 16 maart. Van de 24 
kandidaten is precies de helft nieuw. Die verdeling geldt zowel de 
bovenste als de onderste helft van de lijst. Op die manier wilden 
we ook jonge mensen bij de gemeentelijke politiek betrekken. Zo 
hebben we vier kandidaten onder de 25 jaar. 
Veel partijen hebben, zeker bij de gemeenteraadsverkiezingen, 
moeite om voldoende kandidaten te vinden. Gelukkig is dat bij ons 
geen probleem. 
Hoe komt de kandidatenlijst tot stand? Door de afdelingen Apel-
doorn en Beekbergen en de kiesvereniging Uddel zijn bij de 
secretaris van de Gemeentelijke Afdeling namen aangeleverd. Dit 
voorjaar is een Selectieadviescommissie ingesteld die na vijf avon-
den vergaderen tot een advieslijst kwam. Met de kandidaten die 
wellicht hoog op de lijst zouden komen vond een gesprek plaats. 
Bij de samenstelling van de lijst heeft de commissie gekeken naar 
een goede spreiding tussen oude en nieuwe kandidaten, naar de 
leeftijdsverdeling en ook naar de verdeling naar woonplaats en 
kerkverband. Het een lukte soms beter dan het ander. 

Restzetel
De Selectieadviescommissie bestond uit het bestuur van de Gemeen-
telijke Afdeling en de voorzitters van Apeldoorn, Beekbergen en Uddel. 
Henk van den Berge was als adviseur toegevoegd. Hij was al eerder als 

lijstaanvoerder voor de komende verkiezingen aangewezen. 
Op 25 oktober vergaderde de Gemeentelijke Afdeling om de kan-
didatenlijst en het verkiezingsprogramma vast te stellen. We hopen 
en bidden dat we onze twee zetels mogen behouden. De vorige 
keer was de tweede zetel wel een restzetel. Het zou heel jammer 
zijn als die verloren ging. Als je een fractie van tien leden hebt en 
je verliest een zetel, dan houd je nog 90 procent van de mankracht 
over, maar als je met een tweemansfractie een zetel verliest word 
je gehalveerd.

Chris Janse

Biedt onze kandidatenlijst veel verrassingen? 
Het is maar hoe je het bekijkt.

Verrassingen op SGP-kandidatenlijst?

D
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Steun SGP bij verkiezingen
met een gift

Op D.V. 16 maart 2022 zijn de gemeen-
teraadsverkiezingen. Voor het voeren van 
een goede campagne is veel geld nodig. 

Wilt u de SGP steunen met een gift?

Bankrekeningnummer: 
NL39 RABO 0306 0532 68 ten 

name van Gem. Kiesver. SGP, onder 
vermelding van ”verkiezingsgift”. 

De gift is fiscaal aftrekbaar 
(SGP heeft een ANBI-erkenning).



 E info@depatersloopwerken.nl  |  T 055 506 14 02

Lambers Legal & Incasso helpt u om openstaande 
vorderingen te incasseren. Wij zijn een kleinschalig 
en betrouwbaar incassobureau waar persoonlijk 
contact centraal staat. 

Kijk op www.lamberslegal.nl of bel 085-0777620.

Staan uw facturen te lang open 
of worden ze niet betaald? 

Incasso  |  Gerechtelijke procedures  |  Juridisch advies

Lees meer op hierover op 
www.onderhoudnlgarantie.nl

Uw woning weer strak in de lak 
dankzij het OnderhoudsPlan.
Schildersbedrijf Van As kan u 

uitleggen waarom. Wij weten dat
alleen het beste telt. Ook voor uw 

winkel of bedrijfspand.

Wolterbeeklaan 83 
7361 ZG  Beekbergen  
 T 055 - 356 00 25
 E info@schildersbedrijfvanas.nl
 I www.schildersbedrijfvanas.nl



De gemeente denkt na over de toekomst van Uddel. Essentieel is wel om 
daar de inwoners bij te betrekken en ook dat het dorp zijn eigen (christe-

lijke) identiteit kan behouden.

Uddel moet eigen identiteit behouden

r komt een nieuwe gebiedsvisie voor Uddel, waarin 
allerlei ontwikkelingen als woningbouw, leefbaarheid, 

economische bedrijvigheid en recreatie worden beschre-
ven. Begin deze maand kwamen het proces en een aantal 
belangrijke thema’s in de raad aan de orde.
Als SGP hebben wij sterk het belang van woningbouw voor 
jongeren en ouderen benadrukt. De huizen zijn nu voor 
starters te duur. Voor de leefbaarheid is het belangrijk dat er 
de komende jaren een paar honderd woningen bij komen. 
Dat is goed voor kerken, scholen, het verenigingsleven, win-
kels en andere voorzieningen.
Ook moeten er mogelijkheden voor bedrijfsontwikkeling zijn. 
Dat betekent een stimulans voor de plaatselijke economie 
en de werkgelegenheid.
Om ruimte te creëren voor huizen en bedrijven is het 
belangrijk dat er wordt gekeken naar de positie van de 
kalverhouderij. Op dit moment zorgt de stikstofuitstoot 
rondom de Natura2000-gebieden volgens de gemeente 
voor een groot probleem. Er is een sterke reductie nodig 
door bijvoorbeeld bedrijven te saneren of uit te plaatsen 

naar elders. Hierdoor komen er meer mogelijkheden voor 
woningbouw en de vestiging van andersoortige bedrijfsac-
tiviteiten.

Zondagsrust
Een belangrijk punt in de discussie waren de mogelijkheden 
voor recreatie. Sommige partijen als de VVD vinden dat 
daar in Uddel meer ruimte voor moet komen.
De SGP wees er echter op dat de aanwezigheid van veel 
recreatievoorzieningen vaak een negatieve invloed heeft 
op de zondagsrust. In Uddel hechten gelukkig veel mensen 
daaraan. Positief was dat een meerderheid van de partijen 
de (christelijke) identiteit van Uddel wil respecteren.
De komende maanden worden de besprekingen over de 
gebiedsvisie vervolgd. Het is heel belangrijk dat Uddel daar 
zelf een duidelijk stempel op kan drukken. De visie moet 
volgend jaar na de zomervakantie klaar zijn. De SGP vindt 
het van groot belang dat het dorp zijn eigen karakter kan 
behouden, maar dat het ook de mogelijkheden moet krijgen 
om zich te ontwikkelen.

E
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De gemeente denkt nadrukkelijk na over functieveranderingen in de bui-
tengebieden (het platteland). Daarbij speelt de toekomst van de veehouderij 

een belangrijke rol.

In de buitengebieden van de gemeente wordt het beeld 
bepaald door veehouderijen. Al vele jaren daalt het aantal 
bedrijven. Nu zijn er nog 209. Daar staat tegenover dat het 
aantal dieren per bedrijf toeneemt (schaalvergroting).
Het buitengebied gaat echter veranderen. Daarbij speelt 
een belangrijke rol dat een raadsmeerderheid een natuur-
inclusieve kringlooplandbouw wil. Aan de bedrijven wil 
men hogere eisen stellen. Daarnaast moet in de buiten-
gebieden rekening worden gehouden met ontwikkelingen 
als de stikstofproblematiek, energietransitie en de woning-
bouwopgave.
Om op dergelijke vraagstukken beter in te kunnen spelen, 
streeft de gemeente naar gebiedsgericht beleid. Uitgangs-
punt hierbij is dat er per locatie maatwerk nodig is. De SGP 
steunt dat en benadrukte bovendien dat er afhankelijk van 
de plek ook meer mogelijkheden voor initiatieven moeten 
zijn. Gelukkig onderschreef een raadsmeerderheid dat. Het 

platteland mag niet op slot worden gezet.
Dat kan bijvoorbeeld betekenen dat een veehouderij, 
mede afhankelijk van onder meer de milieuregels, op de 
ene locatie de mogelijkheid krijgt voor nevenactiviteiten 
als recreatie, terwijl op een andere plek de nadruk ligt 
op sanering en woningbouw. Of dat er juist twee minder 
rendabele veehouderijen worden samengevoegd om één 
bedrijf mogelijk te maken dat beter aan de regels voldoet.

Gebiedsmakelaar
Agrariërs zullen moeten nadenken over de toekomst van 
hun bedrijf. De bedoeling is dat de gemeente gebiedsmake-
laars aanstelt om te onderzoeken wat de mogelijkheden per 
bedrijf zijn, zodat allerlei ontwikkelingen zo goed op elkaar 
kunnen worden afgestemd. Dat is een goede zaak.

Henk van den Berge

Kijken naar positie veehouderij in buitengebied
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In de achterliggende maanden zijn de SGP-jongeren uit Apeldoorn weer 
actief geweest. Na de zomer organiseerden ze een barbecue en ook liepen 

verschillende leden mee met de Mars voor het Leven in Den Haag.

en van de deelnemers aan de Mars was Jan-David 
van As uit Beekbergen. Hij vond het een mooie dag. 

Op zaterdag 13 november vertrok hij samen met een 
aantal andere jongeren met een rode Kever naar Den 
Haag.
,,De Mars voor het Leven startte ’s middags op het Malie-
veld”, vertelt Jan-David. ,,Toen we daar waren, sloten we ons 
aan bij een groep van ongeveer 200 mensen. Zij stonden 
allen te luisteren naar de opening van directeur Arthur 

Alderliesten van Schreeuw om Leven. Hij benoemde dui-
delijk waar de Mars voor het Leven om draait. Ook onder 
anderen André Flach (SGP), Mirjam Bikker (ChristenUnie) en 
Diederik van Dijk (NPV) hielden een toespraak. Kees van der 
Staaij sprak via een videobericht een bemoediging.”
„Hierna startte de tocht door Den Haag”, vervolgt Jan-David. 
„Alles verliep goed en na ongeveer een uur stonden we 
weer op het Malieveld. Aan tafel op het podium werden nog 
enkele gesprekken gevoerd, waarna het programma werd 

afgerond.”
,,Ik vond het belangrijk om aan de Mars 
voor het Leven mee te doen. Met zo’n tocht 
trek je toch de aandacht. Je kunt laten zien 
dat het ongeboren leven moet worden 
beschermd. Abortus is een zonde. Daar 
moeten we op blijven wijzen.”
Ook Anne-Wycke Kloosterman liep mee. 
,,Ik vond het mooi en indrukwekkend 
om met de Mars voor het Leven mee te 
lopen. Ook al was het met minder mensen 
in vergelijking tot voorgaande jaren, de 
boodschap waarom je loopt blijft dezelfde. 
Zelf vind ik de manier waarop wij de Mars 
liepen krachtig. In stilte, om samen met 
anderen de kinderen zonder stem een stem 
te geven. Ook vond ik de verschillende toe-
spraken voor en na de Mars erg mooi. Het 
laat zien dat je samen voor het leven staat 
en waarom wij daarvoor staan!”

Barbecue
Op 17 september organiseerden de SGP-
jongeren een barbecue. Hier kwam een 
mooie en gevarieerde club jongeren op 
af. Samen hebben we heerlijk gegeten en 
gesport. Verder was de avond gevuld met 
een meditatie en waardevolle gesprekken. 
We danken God voor de mooie herinnerin-
gen die we hieraan overhielden.

Nieuwjaarsborrel
Met het succes van de barbecue in ons 
achterhoofd, organiseren wij op 21 januari 
D.V. een nieuwjaarsborrel voor jongeren. 
Hopelijk kan dit vanwege de coronaregels. 
Ook interesse? Op Instagram kun je daar 
meer informatie over vinden.

E

Verschillende leden van SGP-jongeren uit Apeldoorn deden mee aan de 
Mars voor het Leven. V.l.n.r.: Anne-Wycke Kloosterman, Anne Ruth van 
den Berge, Jan-David van As en Henk-Jan Mekelenkamp.

Foto´s: SGP-Jongeren

In stilte meedoen met Mars voor het Leven
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Pieter van Duijvenboden is docent, betrokken bij de SGP en staat als jongere hoog 
op de lijst voor de komende gemeenteraadsverkiezingen. Hij volgt nauwlettend de 

maatschappelijke en politieke discussie over het grondrecht van bijzonder onderwijs.

Graag combinatie van stad en platteland

Wat doe je in het dagelijks leven?
,,Ik ben docent geschiedenis, economie en bedrijfseco-
nomie aan de Jacobus Fruytier Scholengemeenschap in 
Apeldoorn. Ik werk daar nu in mijn tweede jaar met veel 
vreugde. Daarnaast studeer ik voor mijn Educatieve Mas-
tergraad aan de Universiteit van Utrecht.” 

Wat is de uitdaging in je vak?
,,Momenteel is de grootste uitdaging 
het omgaan met de diverse, steeds 
veranderende coronamaatregelen in 
het middelbaar onderwijs. De grote 
hoeveelheid leerlingen die telkens 
afwezig is in verband met quaran-
taine, zorgt ervoor dat ik als docent 
mij steeds moet aanpassen en extra 
voorbereidingen moet treffen om 
hybride les te kunnen geven.
Daarnaast is doceren op zich al een 
uitdaging op pedagogisch en vakdidac-
tisch gebied. De balans vinden tussen 
een goede band met een klas hebben, 
maar tegelijk de professionele band 
bewaren is iets waar ik als beginnend 
docent verder in moet en wil groeien.”

Wat ergert je het meest in Apeldoorn?
,,Apeldoorn heeft een geweldig karakter. Het is niet een 
stad, zoals Utrecht, en tegelijk is het te groot om als dorp 
gezien te worden. Deze tussenfase vind ik typisch voor 
Apeldoorn en iets wat behouden moet worden. Daarom 
ergert mij het meest als mensen dit karakter willen aan-
passen door Apeldoorn meer ‘stads’ te maken.”

Welke instantie mis je in Apeldoorn?
,,Hoger beroepsonderwijs en universitair onderwijs, al 
hebben we hier natuurlijk wel de Theologische Universiteit 
Apeldoorn. Voor mijzelf was studeren in Utrecht zeer leer-
zaam en kan ik de universiteit van Utrecht zeker aanraden. 
Maar met de stijgende kosten van op kamers te gaan, zou 
ik het erg jammer vinden als jongeren ervoor kiezen niet 
te gaan studeren omdat het te ver reizen is.”

Welk monument in de gemeente spreekt je aan?
,,Het Apeldoornsche Bosch, het monument dat de depor-
tatie van ruim 1200 Joodse psychiatrische patiënten en 50 
personeelseden naar Duitse vernietigingskampen her-
denkt. Deze kleine, beschilderde muur herinnert ons aan 

een zwarte periode in de geschiedenis. Wat toen gebeurd 
is, mag nooit vergeten worden en nooit meer gebeuren. 
Zoals op het monument staat: ”Nooit heb ik wat ons werd 
ontnomen, zo bitter lief gehad.”” 

Waarom SGP?
,,Het trouw vasthouden aan de christelijke normen en 

waarden, de juiste hantering van 
de algemene, politieke norm en de 
verbondenheid die ik voel met diens 
achterban, maakt dat ik bij de SGP wil 
horen en voor de SGP wil strijden. Ik 
ben mijn leven lang onderdeel van de 
gereformeerde gezindte en die is mij 
dierbaar geworden. Zelfs al verschil-
len onderling de meningen over 
bepaalde standpunten, ik kan geen 
andere partij representeren dan deze.” 

Hoe stoffig is politiek voor jongeren?
,,Jongeren zijn niet in één groep te plaat-
sen. Een aantal vindt politiek maar niks, 
maar ik zie ook in mijn klassen jongeren 
zitten die actuele debatten volgen en 
discussies voeren met leeftijdsgenoten 

hierover. Dit zijn echter meestal wel landelijke discussies, wei-
nig jongeren beseffen de invloed van lokale politiek.” 

Welke maatschappelijke discussie houdt je bezig?
,,De discussie rond artikel 23, de vrijheid van onderwijs. Dit 
grondwetsartikel wil een deel van de Tweede Kamer wij-
zigen en ik ben erg benieuwd hoe het bijzonder onderwijs 
ingericht gaat worden en hoe diens toekomst gezien wordt.”

Wat is de waarde van de zondag voor je?
,,Zondag is de rustdag voor de mensen. Op zondag pro-
beer ik de zorgen van het dagelijks leven zoveel mogelijk 
los te laten en die dag rust te vinden. Niet alleen in mijzelf, 
maar ook rust in onze Heere. Op zondag krijg ik de kracht 
om de rest van de week weer met goede moed in te gaan.”

Welk Bijbelgedeelte spreekt je bijzonder aan?
,,Psalm 84 spreekt mij aan. Het verlangen wat de dichter 
weergeeft naar het huis van de Heere en het vertrouwen 
op God is iets wat mij moed geeft en waarin ik mij herken. 
Als de zorgen van het leven mij te veel worden, mag ik mij 
veilig weten bij Gods altaren.”

Stephan Wiegman

Pieter van Duijvenboden



egelijk willen we als inwoners (en ook de toeristen op 
de Veluwe) daarvan genieten en zullen we de natuur-

gebieden willen bezoeken. En we hebben ook nog te maken 
met allerlei stikstof- en Natura 2000-regels. Hoe blijven we er, 
menselijkerwijs gesproken, voor zorgen dat we deze prachtige 
‘achtertuin’ in goede staat houden? De provincie Gelderland 
heeft een recreatiezoneringskaart opgesteld. Daarin worden 
natuurgebieden ingedeeld in vier verschillende categorieën. 
Heel kwetsbare gedeeltes worden afgesloten, in andere delen 
is matig recreatief gebruik toegestaan, op andere plekken 
wat meer en vervolgens zijn er plekken zonder beperkingen 
omdat de natuur daar niet erg kwetsbaar is. Een hele puzzel…

Kwetsbare schepping
De provincie heeft de kaart opgesteld in samenwerking met 
een aantal betrokkenen. Toch kregen wij signalen dat Ud-
dels Belang en diverse ondernemers niet of nauwelijks om 
hun mening is gevraagd, terwijl het toch over hun gebied 

en broodwinning gaat. Als gemeente hebben we daarom 
vergaderingen georganiseerd om met betrokkenen over 
het plan te spreken. De SGP vindt het belangrijk om goed te 
zorgen voor onze kwetsbare schepping. We moeten er op een 
gepaste wijze mee omgaan. Daarom zijn wij ook voor mooie 
wandelroutes, fietspaden en bijvoorbeeld mountainbikeroutes. 
Er hoeft geen hek om de Veluwe.
Als SGP willen we dat de inwoners bij dit proces zijn be-
trokken. Daarnaast heeft het plan van de provincie open 
eindjes. Zo kunnen later, met nieuwe inzichten, wellicht weer 
nieuwe gebieden worden afgesloten met een beroep op dit 
plan. Wij vinden dat onwenselijk. Als er nieuwe inzichten of 
regels zijn, dan dient dit eerst weer met alle betrokkenen te 
worden besproken. Het Apeldoornse college neemt dit mee 
richting de besluitvorming in de provincie. 
Meer info over het plan is te vinden op sprekend.gelderland.nl/ 
recreatiezonering.

Sander Kok

Als inwoners van de gemeente Apeldoorn wonen we in een prachtige, groe-
ne omgeving. Nagenoeg iedereen heeft op een paar minuten afstand de 

natuur binnen handbereik. Dat is iets om zuinig op te zijn.

Genieten van onze prachtige Veluwe

T

Rik Visscher
Hendrik Willem Mesdagstraat 30

7312 LP Apeldoorn
06-11340565

info@visscherverbouw.nl
www.visscherverbouw.nl

Aalt Kok   |   Ugchelen   |   06 - 11 51 11 77 
055 - 543 12 78  |  aalt@akiainstallaties.nl

www.akiainstallaties.nl

k ies  voor  
vak manschap 
en er varing



11

Voldoende en schoon water is van groot belang, net als een goede af-
voer. Goede toekomstplannen zijn daarom belangrijk, gezien de toene-
mende kans op wateroverlast. De SGP heeft het gemeentebestuur ge-

complimenteerd met de toekomstvisie.

Nieuw water- en rioleringsplan

et huidige rioleringsplan loopt af. Daarom is er voor 
2022-2026 een nieuw water- en rioleringsplan opge-

steld. Dat is nu nog een wettelijke plicht voor elke gemeente. 
Na de invoering van de Omgevingswet wordt het plan 
onderdeel van deze wet.
Het belangrijkste doel van het water- en rioleringsplan is het 
behoud en het versterken van onze  leefomgeving. Water 
kom je namelijk overal tegen. Daarom zijn de doelen ver-
deeld over vijf onderdelen in het plan: 

Het natuurlijk systeem. Het opvangen en gebruiken van 1. 
neerslag en afvalwater na lokale zuivering voor huis-
houdelijk of industrieel gebruik.
Klimaatadaptatie. Ruimte maken voor het klimaat maakt 2. 
dat de openbare ruimte beter bestand is tegen heftige 
weersveranderingen. De omgeving kan er ook groener 
door worden en daardoor is het prettig om er te zijn. 
Verder wordt overlast binnen de perken gehouden 
doordat water 'geparkeerd' wordt op plaatsen waar het 
de minst mogelijk schade geeft.
Klimaatvoetafdruk. De mogelijkheid om warmte uit 3. 
afvalwater te halen en warmte en koude uit grond- en 
oppervlaktewater om te worden gebruikt in de over-
gang naar duurzame warmte in Apeldoorn.
Beleving van water. Met de voorkeur voor ‘groen-4. 

blauwe oplossingen’ in wijken en buurten komt er meer 
vergroening. Daarnaast is er het herstel van beken en 
versterking van de biodiversiteit.
Gezondheid en milieu. Als er teveel neerslag valt, kan 5. 
het hemelwater niet snel genoeg door de riolering 
worden verwerkt. Het water komt dan tijdelijk op straat 
totdat er weer ruimte in het riool is. Door het afkoppe-
len van regenwater zorgen we ervoor dat de riolering 
meer capaciteit overhoudt en ‘water op straat’ gemid-
deld minder vaak optreedt.

Onderhoud
Ooit geweten wat de totale waarde is van alle rioleringsleidin-
gen in onze gemeente? Als alles in één keer vervangen zou 
moeten worden, is er 900 miljoen euro nodig. Goed onder-
houd en tijdige vervanging van riolering is belangrijk om 
overlast en ziekte te voorkomen. 
De SGP vindt dat deze belangrijke taken van de gemeente 
goed uitgevoerd moeten worden. Volksgezondheid en biodi-
versiteit vragen om aandacht, goede plannen en voldoende 
geld. Nu het weer extremer wordt, vraagt dat om aanpassin-
gen van wateropvang en beter beheer van watervoorraden. 
Voor onze fractie hoort het zorgen voor een goede waterhuis-
houding bij rentmeesterschap.

H

Al jaren zijn er te weinig parkeerplaatsen voor bezoekers van Apenheul in 
het hoogseizoen. Dat vraagt om een structurele oplossing.

Hiervoor ligt nu een plan. Het college van burgemeester en 
wethouders wil van twee van de vier voetbalvelden van voet-
balvereniging AGOVV definitief een parkeerplaats maken. De 
SGP is het hier mee eens.
Het parkeerprobleem in Apeldoorn-West is voor de gemeen-
te een hoofdpijndossier. Al jarenlang is het een getouwtrek 
tussen de belangen van de wijkraad, AGOVV en Apenheul. 
De tijdelijke oplossing om twee voetbalvelden als overloop-
parkeerplaatsen te gebruiken moet nu definitief worden.
AGOVV wil de twee velden echter niet afstaan. Wat de 
club betreft moet de gemeente het tweede veld van kunst-

gras en verlichting voorzien en het kleinste van de twee 
‘parkeervelden’ als parkeerplaats gebruiken. Volgens de 
gemeente levert dit te weinig parkeerplaatsen op. 
Bij de verkoop van de velden in 1999 aan AGOVV is vast-
gelegd dat de gemeente de velden terug kan kopen bij 
een bestemmingsplanwijziging. Dat gaat de gemeente nu 
doen om zo de verkoop van de twee velden af te dwin-
gen. AGOVV dreigt nu met een rechtszaak. De SGP ziet 
de noodzaak van voldoende parkeerruimte en steunt de 
gekozen oplossing van het college.

Jan Kloosterman

Definitieve oplossing parkeerprobleem Apenheul



n de onlangs gepubliceerde Veiligheidsbrief zet burge-
meester Ton Heerts allerlei ontwikkelingen rond veiligheid 

in de eerste helft van dit jaar op een rij. Een belangrijke con-
clusie is dat Apeldoorn in vergelijking met andere soortgelijke 
gemeenten een veilige stad is. Gelukkig wel.
In vergelijking met dezelfde periode in 2020 zijn er geen echt 
grote verschillen. Het aantal inbraken daalde, omdat mensen 
als gevolg van de lockdownmaatregelen meer thuis waren. 
Wel is er sprake van iets meer overlast. Dat heeft te maken 
met zwervers, verwarde personen, baldadige jongeren en een 
toename van burengerucht. Als een belangrijke oorzaak wijst 
de Veiligheidsbrief op corona waardoor als gevolg van allerlei 
beperkende maatregelen de spanningen toenemen. Ook voor 
de stijging van de digitale criminaliteit vraagt de burgemeester 
aandacht. Zo werden mensen bijvoorbeeld vaker de dupe van 
nepwebshops. Inbrekers verleggen hun aandacht naar internet.
Een steeds belangrijker kwestie is de ondermijning. Het gaat 
er daarbij om dat de georganiseerde criminaliteit (de on-

derwereld) activiteiten probeert op te starten in de gewone, 
legale samenleving (de bovenwereld). Dat wordt bijvoor-
beeld gedaan door woningen of bedrijfspanden te kopen 
met zwart geld dat verdiend is met de productie van drugs. 
Op die manier wordt gepoogd het geld wit te wassen.
Ook in Apeldoorn wordt dit een groter probleem. Zo wijst 
de burgemeester erop dat criminelen actief zijn op de 
woningmarkt. Daarom is de gemeente erg alert op illegale 
bewoning. Maar dat geldt ook voor transacties met vast-
goed. Zo heeft Apeldoorn opvallend veel kapperszaken en 
schoonheidssalons en in de zorgsector wordt scherp gelet 
op frauduleuze bedrijfjes.
Door extra te letten op mogelijkheden van ondermijning 
krijgt de gemeente meer zicht op illegale activiteiten als de 
drugs- en mensenhandel. Om de controle te verbeteren, 
zal meer inzet nodig zijn. De SGP onderschrijft de noodzaak 
daarvan.

Henk van den Berge

I

Apeldoorn is over het algemeen een veilige gemeente. Een nieuw groot 
probleem is de ondermijning door de onderwereld. Criminelen zijn bijvoor-

beeld actief op de huizenmarkt.

Ondermijning steeds groter probleem 
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De gemeente wil meer aandacht voor sporten en bewegen. 
Dat is zeker belangrijk, maar bij de plannen heeft de SGP wel een 

aantal bedenkingen.

Sport en bewegen in de buitenruimte

adat er eerder door de gemeente een Sport- en Be-
weegakkoord werd afgesloten, stond afgelopen najaar 

de kadernota Sport & Bewegen 2022 – 2025 centraal. Het 
doel van het college met deze nota: ,,We willen tot een 
sportklimaat komen waarin meer inwoners en bezoekers 
actief en inactief kunnen deelnemen aan sport- en be-
weegactiviteiten die hun aanspreken.”
Dat sporten en bewegen een positieve invloed hebben 
op onze gezondheid, is in deze coronatijd extra duidelijk 
geworden. Daarom staat de SGP positief tegenover plan-
nen om onze openbare ruimte beter in te richten voor 
beweegactiviteiten. Een gezondere leefstijl draagt bij aan 
een vitalere samenleving en drukt de kosten van de zorg. 
Apeldoorn wil een comfortabele gezinsstad zijn en daar 
horen ook plekken bij waar inwoners kunnen ontspannen 
en sporten.
Maar de SGP heeft wel de nodige bedenkingen bij deze 
kadernota. Apeldoorn heeft altijd erg hoge ambities als 
het gaat om het sport-DNA van de stad en om het binnen-
halen van topsportevenementen. Op de Veluwe geldt: doe 
maar gewoon, dan doe je al gek genoeg. Daar komt bij dat 

niet alle sporten gezond zijn. Sommige sporten zijn zelfs 
gevaarlijk of vergen te veel van het menselijk lichaam. 
Daarnaast is de SGP tegen zondagsport. 
Topsportevenementen kosten veel geld. Ook bij de behan-
deling van de laatste begroting is dat weer gebleken. Wat 
de SGP betreft investeert de gemeente daar niet meer in. 
De economische opbrengst van deze evenementen is na-
genoeg niet te meten. Wij presenteren Apeldoorn liever als 
een prachtige koninklijke stad in een groene omgeving.

Prachtige omgeving
Een positief punt is dat er veel aandacht is voor de bui-
tenruimte. Minder mensen sporten in verenigingsverband, 
maar willen toch in de buitenlucht bewegen. Die trend moet 
de gemeente faciliteren. We hebben een prachtige groene 
omgeving, waarin mensen volop kunnen wandelen, hardlo-
pen, fietsen en fitnessen. Laten we daar ons sport-DNA van 
maken. Daar wil de SGP meer geld voor vrijmaken, wat 
ons betreft ten koste van het budget voor topsport.

Sander Kok

N

De nieuwe woonwijk Ugchelen Buiten is inmiddels vrijwel helemaal ont-
wikkeld. Nu de laatste hand aan de infrastructuur wordt gelegd, komt de 

gemeente voor een verrassing te staan.

De aansluiting van de doorgaande fietsroute op de Laan 
van Westenenk blijkt niet te kunnen zonder het kappen van 
een fors aantal bomen, 74 in totaal. Dat gegeven plus het 
feit dat er 200.000 euro extra nodig is, maakte dat het 
college in de zomer de opdracht gaf om naar alternatieve 
fietsroutes te kijken. Uiteindelijk leverde dit twee alternatie-
ven op. Deze werden 4 november aan de gemeenteraad 
voorgelegd. 

Verkeersveiligheid
De SGP riep bij de bespreking het college op om vast 
te houden aan het oorspronkelijke tracé. Uiteraard moet 
bomenkap zoveel mogelijk voorkomen worden, maar we 
bouwen hier niet in een nieuw aangelegd polderland-
schap, maar in bestaand ontwikkeld gebied. Dat heeft altijd 

consequenties. Het gaat om een fietspad dat veel gebruikt 
gaat worden en voor decennia aangelegd wordt. Verkeers-
veiligheid is een belangrijke factor voor de SGP. We willen 
een comfortabele gezinsstad zijn en het gebruik van de 
fiets als vervoersmiddel stimuleren. We gaan liever voor 
een goed plan dat iets meer kost dan een alternatief dat 
wel binnen het budget blijft, maar eigenlijk geen alternatief 
is. 
Het merendeel van de gemeenteraad en ook het college 
was dezelfde mening toegedaan als de SGP. Door toch te 
kiezen voor het oorspronkelijke tracé komen we zoveel 
mogelijk tegemoet aan de wensen in de buurt en ook de 
doelstellingen van de raad.

Henk van de Weerd

Het fietspad dat er wel kwam

13



Colofon
Gratis uitgave SGPost
Deze gratis nieuwsbrief van de SGP-fractie 
in Apeldoorn verschijnt drie keer per jaar.

SGP-fractie Apeldoorn
Henk van den Berge, fractievoorzitter
Jan Kloosterman, raadslid
Fractieleden: Sander Kok, Henk van de Weerd
Fractiesecretariaat: Matthias Bunt

Bankrekening
NL09 INGB 0009 5975 23
tnv. SGP-fractie Apeldoorn

twitter.com/sgpapeldoorn
apeldoorn.sgp.nl

Het nieuwe museum van Paleis Het Loo opent volgend jaar zijn 
deuren. Daarmee valt er in onze gemeente nog meer te zien en te 
beleven rond het Oranjehuis. Daar moet Apeldoorn meer op inspe-
len. Voorstellen van de SGP hiervoor kregen de steun van de raad.

SGP krijgt steun voor ‘Oranje’

peldoorn maakt veel plannen die met groen en 
blauw te maken hebben. Het groen van de Veluwse 

natuur en het blauw van beken en sprengen. Samen met 
de VVD hebben we in een motie opgeroepen om vaker 
ook de ‘oranje-kwaliteiten’ in onze gemeente te bena-
drukken.
Het nieuwe paleismuseum is een nationaal museum 
waar het doorgeven van de historie centraal staat. De 
verbondenheid met ons Oranjehuis wordt er hopelijk ook 
door versterkt. Het decor van het paleis, de paleistui-
nen en het mooie park om het paleis verdienen breder 
aandacht. Bij het lobbyen en subsidieaanvragen kan dat 
nu nog meer naar voren gebracht worden. Na een flink 
debat is het voorstel met 27 stemmen voor en 10 stem-
men tegen door de gemeenteraad aangenomen. 
Onze fractie heeft nog een voorstel gedaan met het oog 

op de ‘oranje-kwaliteiten’ binnen onze gemeentegrenzen. 
In dat tweede voorstel roepen we het gemeenbestuur 
op in overleg te gaan met de directie van Paleis Het Loo 
om te bespreken onder welke voorwaarden burgers uit 
de gemeente Apeldoorn (grotendeels) kosteloos en met 
voorrang het nieuwe paleismuseum kunnen bezoeken. 
We vinden het belangrijk dat er in onze gemeente zoveel 
mogelijk inwoners kennisnemen van dit waardevolle 
museum. De historische en culturele waarde zijn voor 
jong en oud een verrijking. De educatieve waarde krijgt 
hopelijk een plek in veel onderwijsprogramma’s. Boven-
dien krijgt het paleismuseum er zo ongetwijfeld ambas-
sadeurs bij. 

Mooie bekroning
De directeur van Het Loo reageerde enthousiast toen 
we hem in de voorbereiding ons idee voorlegden. Dat 
gold ook voor de reactie van wethouder Joon (VVD). Hij 
steunde de beide oranje-moties van onze fractie.
Het was een mooie bekroning om bij de stemming 
te merken dat de motie over het paleismuseum met 
algemene stemmen werd aangenomen. Politiek met 
een oranje franje. Laten we ons het door God gegeven 
Koningshuis in het gebed blijven opdragen.

Jan Kloosterman
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#Dames 
OnderToezicht  
@Apeldoorn

De dames staan onder toezicht. Ko-
mend jaar krijgt de burgemeester 24/7 
zicht op drie maagden. Ze zijn bekend: 
de drie bronzen beelden midden op 
een rotonde in de wijk De Maten. Die 
rotonde wordt al enige tijd niet alleen 
gebruikt om de zwevende kunst van 
Elisabet Stienstra ten toon te stellen, 
maar ook door raddraaiers om de 
omgeving te molesteren.
De maagdenrotonde blijkt een popu-
laire verzamelplek om publiek emoties 
te uiten. Het afgelopen jaar was het 
zeker drie keer raak. Begin januari, bij 
protesten tegen de avondklok, zagen 
de dames rellende Apeldoorners en 
ging het kunstwerk op in rook bij een 
exploderende vuurwerkbom.
In juni was het raak rond het voetbalfes-
tijn van het Europees Kampioenschap. 
De gemoedelijke sfeer sloeg om toen 
met zwaar vuurwerk de Mobiele Een-
heid van de politie met zwaar vuurwerk 
werd bekogeld.
En onlangs bij een coronaprotest werd 
de berm in de fik gestoken, ging het 
bushokje aan diggelen en kregen de 
toegesnelde agenten stoeptegels naar 
hun hoofd geslingerd.
Om niet steeds te moeten afwach-
ten hoe handhavend opgetreden kan 
worden, wil de burgemeester direct 
zicht hebben op de rotonde door daar 
camera’s op te hangen. Zo kan de 
politie voorbereid en met de juiste mid-
delen beter ingrijpen. Wat mij betreft 
is dit cameratoezicht terecht en kijkt de 
burgemeester dagelijks even hoe rustig 
de dames het nog hebben.

Stephan Wiegman

15

Het nieuws dat er mogelijk een super-
markt komt op de hoek Asselsestraat 
– Prinses Beatrixlaan is eigenlijk geen 

nieuws meer. De eerste keer dat hierover 
gesproken werd, is al jaren geleden.  

De supermarkt zou op het terrein van de voormalige Karwei komen. Deze 
locatie staat sinds 2004 leeg. De ontwikkelaar zette eerst in op woning-
bouw, maar kreeg daar geen groen licht voor van de gemeente.
Nu kiest hij voor een combinatie van een supermarkt met een aantal ap-
partementen. De SGP denkt dat er op termijn behoefte zou kunnen zijn aan 
een extra supermarkt op deze plek. Verderop aan de Beatrixlaan worden 
binnen afzienbare tijd 150 woningen gerealiseerd. 
Ook zou het lintvormige winkelcentrum hierdoor versterkt kunnen worden, 
nu gaapt er een kloof tussen het gedeelte aan de centrumzijde en het 
gedeelte nabij de Schapendoesweg. Daar komt bij dat het om een promi-
nente plek gaat die al te lang stil ligt. De locatie verloedert; er moet echt 
wat gebeuren. 
De SGP is wel zeer kritisch over de verkeersveiligheid. Dat het laden en 
lossen op openbaar terrein georganiseerd wordt, is volstrekt onwenselijk 
en ook niet logisch. Dat zou op eigen terrein moeten kunnen, liefst inpan-
dig. 
Tijdens de bespreking van dit plan bleek de overgrote meerderheid van 
de raad veel grotere bezwaren te hebben dan de SGP tegen de komst van 
een supermarkt op deze plek. Het college heeft daarom besloten het plan 
nog niet te agenderen op de raadsvergadering. De ontwikkelaar zal wor-
den gevraagd om met een andere invulling voor deze locatie te komen. 
Zullen er dan toch woningen komen?

Henk van de Weerd

(G)een Lidl in de Asselsestraat

advertentie



Bij ons kunt u terecht als 
ondernemer, zelfstandige 
of particulier voor:
• Verwerking van administratie

• Samenstellen van jaarrekeningen

• Fiscale aangiften

•• Fiscaal advies

• Financieel advies

Noorder Hoogte 41
7325 SE  Apeldoorn
Tel:  055 - 360 41 88
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info@buurenaa.nl
www.buurenaa.nl

Bronkhorst zoekt een

Timmerman
Je gaat houten buitenverblijven zoals
veranda's, poolhouses en tuinkantoren op
locatie realiseren. In onze werkplaats te
Uddel tref je de voorbereidingen.

Bekijk de vacature op:
bronkhorstbuitenleven.nl/vacatures

of scan de QR-code


